
Sprawozdanie z działalności Komisji ds. finansowania działalności leczniczej i 
warunków wykonywania zawodu Wielkopolskiej Izby Lekarskiej w 2019 r. 

 
Głównym tematem naszych spotkań w 2019 r. była e- dokumentacja i sposób jej wdrażania. 
W pierwszym półroczu był e-zus i błędy w jego funkcjonowaniu ( poranne poniedziałkowe 
konserwacje systemu, okresowy brak dostępu do e-ZLA, konieczność pomocy dla starszych 
lekarzy przy wypisywaniu zwolnień).  

Następnie nastąpiła era e- recepty, omawialiśmy obowiązkowe wprowadzenie 
jedynie e-recepty jako pozbawienie praw nabytych lekarzy ( decyzją administracyjną 
pozbawiono nas możliwości wystawiania recept papierowych) ,wystąpiliśmy do ORL z 
projektem apelu do NIL i ministerstwa zdrowia, aby utrzymać możliwość pisania także recept 
papierowych po wprowadzeniu e-recepty. W miarę przybliżania się terminu wprowadzenia 
e- recept zaopiniowaliśmy pozytywnie „mapę drogową” dojścia do pisania e-recepty 
przygotowaną przez Biuro WIL ( ciągle dostępna na stronie internetowej WIL), zajęliśmy się 
także oceną programów gabinetowych obsługujących wypisywanie e-recepty.  

Poza e-receptami w 2019 r. zajmowaliśmy się także aneksami do umów dla AOS, 
zmianami w systemie zgłaszania kolejek dla NFZ, kontaktami z IPIP – problem z 
wypisywaniem przez lekarzy nieprawidłowych zleceń na zabiegi pielęgniarskie. Pojawił się 
problem telemedycyny, która w przypadku upowszechnienia się może zmienić nasz 
dotychczasowy sposób wykonywania pracy.  

W trakcie naszych dyskusji okazało się że poszczególne grupy lekarzy wykonują swoją 
pracę w tak różnych warunkach, że zasadne wydaje się postawienie pytania: czy 
poszczególne grupy lekarzy jeszcze potrafią i mogą ze sobą współpracować?  
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